



Protokoll

fra møte nr. 01/22-25 i Forbundsrådet **fredag 14. oktober 2022**

Til stede:	Kåre Geir Lio Øyvind Indrebø Siv Sødal Hanne Hogness Jarl Martin Møller Nora Kaalstad Christian Berven Tine Austvoll Jensen Fornell Ragnhild Oulie Bruland Erik Langerud Per Eirik Magnussen Lise H. Thorstensen Øyvind Togstad Svein Olav Øie Frank H. Bjørndal Marianne Rasch Johnsen Per Inge Bjerkseter Ole Kristian Strøm Anne Berit Lund Haube Mads Andreassen Bjarne Fluto Ivar Magnus Karlstad	President 2. visepresident Styremedlem Styremedlem Styremedlem Styremedlem Styremedlem Styremedlem Styremedlem, ansattes representant Generalsekretær Ass.gen.sek. Sekretariat Styreleder Region Nord Daglig leder Region Nord Styreleder Region Vest Styreleder Region SørVest Nestleder Region Sør Daglig leder Region Sør Styreleder Region Øst Daglig leder Region Øst Styreleder Region Innlandet Daglig leder Region Innlandet
Deltok ikke:	Ingrid Blindheim Renate Larsen Gro Gulliksen Erik Andersen Trine Skarstein Dalland	1. visepresident Styremedlem Styreleder Region Sør Daglig leder Region SørVest Daglig leder Region Vest
Møtested:	Scandic Park Sandefjord	

Sakliste

Saksnr.: 001/22-25	Økonomi som barriere	2
Saksnr.: 002/22-25	Ungdomsrådet.....	3
Saksnr.: 003/22-25	Beslutningsprosesser i norsk håndball.....	4
Saksnr.: 004/22-25	Avgiftspolitikken	5
Saksnr.: 005/22-25	Nasjonal plan for idrettsanlegg	6
Saksnr.: 006/22-25	Rapporter og referater	6



Saksnr.: 001/22-25 Økonomi som barriere

Behandlingsinstans: Forbundsrådet
Saksinnleder: Region Øst

Det vises til FS-vedtak i saksnr. 033/22-25:

FS-vedtak i saksnr. 033/22-25:

Forbundsstyret ser det naturlig og ønskelig at forslagsstiller, Region Øst, leder dette arbeidet. Forbundsstyret v/presidenten vil derfor forespørre Region Øst om de kan påta seg denne oppgaven.

Styremedlemmene Christian Berven og Jarl Martin Møller ble i møtet oppnevnt som representanter fra Forbundsstyret.

Saken settes på agendaen til det kommende Forbundsrådsmøtet.

Innledningsvis redegjorde styreleder i Region Øst, Anne Berit Lund Haube, for bakgrunnen for tingforslaget. Presidenten informerte om at han før møtet hadde forespurt Region Øst, som forslagsstiller, om å lede arbeidet og derved også ha 2 representanter i arbeidsgruppen. Det er naturlig at arbeidsgruppen sammensettes med politiske deltakere fra alle regioner. GS vil naturligvis bidra med det bakgrunns materialet som gruppen måtte ha behov for i sitt arbeid.

FR-vedtak i saksnr. 001/22-25:

Forbundsrådet oppnevner følgende politiske representanter til arbeidsgruppen:

- Fra Region Nord: Thor Egil Five
- Fra Region SørVest: Kim Eide
- Fra Region Sør: Tom Sørensen
- Fra Region Innlandet: Bjarne Fluto
- Fra Forbundsstyret: Christian Berven og Jarl Martin Møller

Region Vest oppnevner sin representant i et RS-møte om kort tid. Det samme gjør Region Øst med sine to representanter. Det anmodes om at kvinnelige representanter velges mtp. kjønnsbalansen i arbeidsgruppen. (Anm. etter møtet: Representanten fra Region Vest vil være Bjarte Epland. Det lot seg ikke gjøre å skaffe en kvinnelig representant. Representantene fra Region Øst vil være hhv. Svein Storjord og Pia Kristensen Moe.)

Forbundsrådet ber om at arbeidsgruppen jevnlig rapporterer status og framdrift i saken til Forbundsstyret, i tillegg til tingpålagt rapportering til Forbundsrådet.



Saksnr.: 002/22-25 Ungdomsrådet

Behandlingsinstans: Forbundsrådet
Saksinnleder: Presidenten

Det vises til FS-vedtak i saksnr. 032/22-25.

FS-vedtak i saksnr. 032/22-25:

Forbundsstyret oppnevner Ungdomsrådet som følger:

- | | |
|--------------------------|------------------|
| • Kaja Karoline Svendsen | Region Nord |
| • Niels Adon Leenders | Region Nord |
| • Nils Fjeldstad Lino | Region Vest |
| • Malin Tvedt | Region Vest |
| • Henry Chau | Region SørVest |
| • Ingrid Holtskog | Region SørVest |
| • Andrea Charlotte Borge | Region Sør |
| • Espen Gulbrandsen | Region Sør |
| • Lisbeth Risheim | Region Innlandet |
| • Jakob Lund Kristiansen | Region Innlandet |
| • Keven Tveter Pedersen | Region Øst |
| • Maren Stokke Engerdahl | Region Øst |

Styremedlem Nora Kaalstad vil fungere som bindeleddet mellom Ungdomsrådet og Forbundsstyret.

Ungdomsrådets mandat, oppgaver og ansvar, herunder også budsjett, settes på agendaen til et kommende Forbundsrådsmøte.

Innledningsvis drøftet Forbundsrådet hvilke oppgaver og ansvar som et Ungdomsråd bør ha. Deretter framla presidenten de tanker som Forbundsstyret hadde drøftet i sitt møte dagen i forveien.

FR-vedtak i saksnr. 002/22-25:

Forbundsrådet gir sin tilslutning til de framlagte tankene om hva Ungdomsrådet skal og ikke skal være.

Ungdomsrådet skal:

- Være et rådgivningsorgan
 - Innspill på «ungdomssaker» som FS (FR/RS) har på agendaen – og innspill på saker til FS (FR/RS).
 - Hva skal til for å håndballen (fortsatt) skal være «aktuell» for ungdommen?



- Være en «foryngelsesagent»
- Referanseorgan for både FS/RS og adm. (f.eks. konkurransetilbudet/ Konkurranseteamet)
- Innspill for/initiativ til å øke aktiviteten
 - Flere «lekende» lag
 - Flere ungdommer på tribunen
 - Rekruttering av ungdom til trener, dommer og leder
- Gode ambassadører

Ungdomsrådet skal ikke:

- Være et snevert «særråd» som ikke evner å se helhetlig på norsk håndball.
- Være et besluttende organ. (Lovmessig er Ungdomsrådet heller ikke gitt beslutningsmyndighet. I tillegg er det ofte slik at besluttende organer kan «stivne» i formalitet og ansvar. Det er helt avgjørende at rådet beholder sin frie, franke og djerve posisjon.)

Forbundsrådet ber Ungdomsrådet om selv å konstituere seg, samt etablere sitt eget mandat basert på ovenstående tanker.

Forbundsrådet vedtar videre at budsjett og inndekning skal fordeles likt mellom de 7 organisasjonsleddene.

Saksnr.: 003/22-25 Beslutningsprosesser i norsk håndball

Behandlingsinstans: Forbundsrådet
Saksinnleder: Presidenten

Innledningsvis viste presidenten til fellesmøtet mellom Forbundsstyret og alle Regionstyrene på Gardermoen, samt til ønsket om handlekraft i form av rask handling ut mot klubb uten å miste verken tempo, kvalitet eller tyngde. For å lykkes med dette, må Nasjonal ledergruppe få lov til å ha det handlingsrommet som er nødvendig, basert på Strategiplanen og andre retningsgivende elementer gitt i perioden.

Forbundsrådet ga noen innspill i denne forbindelse:

- Konsensus er ingen forutsetning i alle saker
- Det er ulike rammebetingelser i regionene
- Det må være rom for lokale tilpasninger
- Det må være handlingsrom for å gjøre ting ulikt, men ikke det man er enige om i Nasjonal ledergruppe
- Ulike utfordringer krever ulik innsats



FR-vedtak i saksnr. 003/22-25:

Forbundsrådet har full tillit til at Nasjonal ledergruppe (NL) handler i tråd med sitt mandat til det beste for norsk håndball. Det er videre enighet om at det ikke alltid kan styres etter konsensusprinsippet, og at det i visse tilfeller er anledning til å gå videre med et prosjekt til tross for at ikke alle regioner ønsker å ta del i det.

Forbundsrådet ber om at referatene fra NL-møtene publiseres i teamet for Politisk vi, og er gjort oppmerksom på at evt. spørsmål til disse referatene skal rettes til daglig leder i regionen.

Saksnr.: 004/22-25 Avgiftspolitikken

Behandlingsinstans: Forbundsrådet
Saksinnleder: Presidenten

Presidenten innledet og rettet oppmerksomheten mot 3 områder:

- Det økonomiske driftsgrunnlaget for en region
- Ønsket om en harmonisering av avgiftsbelastningen
- Bruk av begrepet gebyr

Klubbkontingenter er den viktigste inntektskilden for en region, og regionen blir følgelig svært sårbar dersom denne blir redusert. Forbundsrådet drøftet hvordan vi kan endre finansieringsgrunnlaget for en region dersom klubbkontingenten blir betydelig redusert. Videre drøftet Forbundsrådet hvorvidt avgiftsbelastningen kan harmoniseres på en fornuftig måte. Presidenten ønsket videre å unngå bruk av begrepet gebyr, men ga uttrykk for at han liker modellen til Region Øst der en klubb kan ilegges et gebyr for ikke å oppfylle eksempelvis dommerknoten, men der gebyret refunderes neste sesong om klubben viser at det har vært jobbet godt på dette området. Det var enighet om at forslag som fremmes til Håndballtinget og som innebærer økonomi, også må inneholde forslag til finansiering.

FR-vedtak i saksnr. 004/22-25:

Forbundsrådet ber Nasjonal ledergruppe om å se på bruk av og harmonisering av gebyrene våre med mål om å etablere en fornuftig gebyrpolitikk.



Saksnr.: 005/22-25 Nasjonal plan for idrettsanlegg

Behandlingsinstans: Forbundsrådet
Saksinnleder: Presidenten

Det vises til den «[Norgeturneen](#)» som Kulturdepartementet nå legger opp til. Turneen skal lede fram til en høring, dernest en ny anleggsplan for norsk idrett (høsten 2023).

Presidenten og generalsekretæren deltok 22. september i et innledende møte på temaet. Generalsekretæren har videre kort orientert om dette i møtet i Nasjonal ledergruppe onsdag 28. september. Det er viktig at norsk håndball er til stede på de fylkesvise møtene og gir sine innspill, inkl. bruk av spillemidler. Tilstedeværelsen kan være både politikere og administrativt ansatte.

FR-vedtak i saksnr. 005/22-25:

Forbundsrådet deler generalsekretærens oppfordring om regional deltakelse på de fylkesvise møtene, slik at de kan lytte til hva som blir sagt og gi uttrykk for norsk håndballs ønsker og behov.

Saksnr.: 006/22-25 Rapporter og referater

Behandlingsinstans: Forbundsrådet

a. Kort informasjon fra ekstraordinær kongress i EHF

Presidenten refererte til det som er publisert i teamet Politisk vi fra den ekstraordinære EHF kongressen som fant sted i Luxembourg lørdag 24. september.

b. Kort informasjon fra digitalt møte med IHF

Presidenten refererte fra det digitale møtet som fant sted mellom IHF og medlemsnasjonene fredag 7. oktober. Presidenten orienterte samtidig om at Norge, Danmark og Sverige venter utålmodig på spilleplanen for VM i 2023. Et fysisk møte med IHF-presidenten vurderes.

c. Kort informasjon fra NIFs møte med representanter fra olympiske idretter

Presidenten refererte fra møtet som NIF nylig avholdt med representanter fra 8-10 olympiske idretter mtp. at Russland og Belarus fortsatt bør utestenges fra all konkurranse og mesterskap fram til situasjonen i Ukraina er avklart. Presidenten orienterte videre om at NHF vil rette en egen henvendelse til IHF om samme tema, evt. i samråd med Danmark og Sverige.



d. Final8

Presidenten refererte fra pressekonferansen som fant sted knyttet til Final8 i Arendal i februar 2023. Det er et flott konsept, som høster stor entusiasme.

e. Statsbudsjettet

Statsbudsjettet ble lagt fram 6. oktober kl. 10:00. Idretten merker seg at det er et stramt budsjett, men det er positivt at momskompensasjonen på varer, tjenester og idrettsanlegg ble opprettholdt.

f. Lisenstilskudd 2022-23

Generalsekretæren ga en orientering knyttet til antall søknader om lisenstilskudd som er mottatt. Det legges opp til en tilsvarende søknadsrunde for de utøverne som har forfall på sin lisens først 1. januar 2023.

g. Idrettstinget 2023

Presidenten orienterte om at det nærmer seg nominasjon av kandidater på valg til Idrettstinget. Forbundsstyret vil følge prosessen i tiden framover, og diskutere de ulike kandidatene når Valgkomiteens innstilling foreligger. Det ble videre oppfordret overfor regionene at de fremme aktuelle kandidater både til Idrettsstyret og utvalg i den grad man har aktuelle navn for dette.

h. Handball for peace

Presidenten orienterte innsamlingsaksjonen [Handball for peace](#) der pengene går til å fremme aktivitet og lek for barn og unge som er rammet av krigen i Ukraina. Det promoterer for innsamlingsaksjonen i arrangementssammenheng.

i. Nasjonal leder anlegg

Generalsekretæren informerte om at 2 personer er tilsatt. Dette vil bidra til å gi anleggsarbeidet et skikkelig løft, og sørge for at norsk håndball står bedre rustet til å møte alle de prosesser som omfattes av arbeidet med å realisere flere flater, og ikke minst også bidra til å sørge for redusert eller gratis halleie. De to vil være gode pådriver også regionalt, og også inkludere bærekraftstrategien i sitt arbeid.

FR-vedtak i saksnr. 006/22-25:

Forbundsrådet tar alle rapporter og referater til orientering.